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 Beslutande  Tjänstgörande ersättare 
  

  

Abdelmajid El Moussaoui S Christer Carlsson (S) 
 Cecilia Albertsson M  
 Fredrik Dahlberg SD  
 Katja Ollila V  
 Marita Åsenlund S Torbjörn Saxin (S) 
 Ulrika Jonsson M 

 
 

 Lars-Göran Zetterlund C  
 Håkan Bergström S  
 Madelene Jönsson SD --- 
 Jaco Neerings M  
 Wilhelm Tham GL  
 Susanne Grundström S  
 Johan Stolpen V  
 Lotta Anderberg M Måns Thorsson (M) 
 Gabriella Rönn Larsson SD  
 Tobias Nygren C  
 Allan Myrtenkvist S  
 Per Karlsson M  
 Christina Kuurne S Mats Kuurne (S) 
 Samuel Eriksson SD  
 Mattias Kjellberg M Göran Strömqvist (M) 
 Bo Werner V --- 
 Christer Olken S  
 Sten Walegren GL  
 Margurite Vase C  
 Anna Florin Schmidt  M Annelie Karlsson (M) 
 Ann-Charlotte Nässén S  
 Casper Dahlberg SD  
 Thomas Malm M  
 Kent Grängstedt S --- 
 Saskia van der Zanden V  
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§ 1 Godkännande av kallelse till dagens sammanträde 

Ordförande Per Karlsson (M) redogör för kallelsen till dagens sammanträde 
enligt följande: digitalt utskick av kallelse jämte bilagor till fullmäktiges 
ledamöter och ersättare 2024-02-02. Publicering av kallelse jämte bilagor på 
kommunens anslagstavla 2024-02-02. 
 
Med detta godkänns kallelsen. 
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§ 2 Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställs i enlighet med utskick. 
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§ 3 Allmänhetens frågestund, dnr KS 24/00025 

En fråga ställs om personalläget i badhuset vilken besvaras av Cecilia 
Albertsson (M) och kommunchef Veronica Svensson. 
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§ 4 Ledamöternas frågestund, dnr KS 24/00031 
 
Wilhelm Tham (GL) ställer fråga gällande offentlig toalett i Grythyttans tätort 
vilken besvaras av Cecilia Albertsson (M). 
 
Wilhelm Tham (GL) ställer fråga gällande offentlig laddstolpe i Grythyttans 
tätort vilken besvaras av Cecilia Albertsson (M). 
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§ 5 Laila Palms (S) avsägelse av uppdraget som 
ersättare i kommunfullmäktige, dnr KS 23/00373 
 
Rubricerade avsägelse inkom till kommunförvaltningen 2023-12-22. 
 
Ordförande Per Karlsson yrkar att avsägelsen ska godkännas vilket bifalls. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Avsägelsen godkänns. 
 
 
Exp till 
Laila Palm 
Länsstyrelsen 
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§ 6 Cecilia Albertssons (M) avsägelse av uppdraget som 
ledamot i föreningen Hällefors Folkets hus, dnr KS 
24/00027 
 
Rubricerade avsägelse inkom till kommunförvaltningen 2024-02-12. 
 
Ordförande Per Karlsson (M) yrkar att avsägelsen ska godkännas vilket 
bifalls. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Avsägelsen godkänns. 
 
 
Exp till 
Cecilia 
Folkets hus-föreningen 
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§ 7 Val av ombud och ersättare för ombud vid 
föreningsstämma i Kommuninvest ekonomisk förening, 
dnr KS 24/00032 
 
Valberedningens förslag 
 
Ombud 
Cecilia Albertsson (M), Parkvägen 1, 712 33 Hällefors 
 
Ersättare för ombud 
Lars-Göran Zetterlund (C), Grängshyttan 112, 712 91 Hällefors 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Ombud 
Cecilia Albertsson (M), Parkvägen 1, 712 33 Hällefors 
 
Ersättare för ombud 
Lars-Göran Zetterlund (C), Grängshyttan 112, 712 91 Hällefors 
 

Exp till 
Valda 
Kommuninvest 
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§ 8 Val av personlig ersättare i Föreningen Folkets hus 
Hällefors, dnr KS 24/00033 
 
Valberedningens förslag 
 
Marie-Louise Danielsson Tham (GL), Åsgatan 1, 712 60 Grythyttan 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Marie-Louise Danielsson Tham (GL), Åsgatan 1, 712 60 Grythyttan 
 
 
Exp till 
Vald 
Folkets hus 
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§ 9 Ombudsinstruktion till ombud i Rinmanstiftelsens 
stämma, dnr KS 24/00034 
 
Valberedningens förslag 
 
Ombudsinstruktion 
 
Nominera Håkan Bergström (S), Hammarvägen 38, 712 32 Hällefors och 
Cecilia Albertsson (M), Parkvägen 1, 712 33 Hällefors som ordinarie 
representanter samt Allan Myrtenkvist (S), Lekbergsvägen 24 A, 712 33 
Hällefors och Fredrik Dahlberg (SD), Sikfors 60, 712 93 Hällefors som 
ersättare i Rinmanstiftelsens styrelse. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Ombudsinstruktion 
 
Nominera Håkan Bergström (S), Hammarvägen 38, 712 32 Hällefors och 
Cecilia Albertsson (M), Parkvägen 1, 712 33 Hällefors som ordinarie 
representanter samt Allan Myrtenkvist (S), Lekbergsvägen 24 A, 712 33 
Hällefors och Fredrik Dahlberg (SD), Sikfors 60, 712 93 Hällefors som 
ersättare i Rinmanstiftelsens styrelse. 
 
 
Exp till 
Valda 
Rinmanstiftelsen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Sida 
12(69) 

Datum  
2024-02-13  

 
   
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 10 Ombudsinstruktion till ombud vid årssammanträde 
för Föreningen Hällefors Folkhögskola, dnr KS 24/00035 
 
Valberedningens förslag 
 
Nominera Katja Ollila (V), Hedgårdarna 4, 712 93 Hällefors som ordinarie 
ledamot och Clarence Werdin (V), Kyrkogatan 14, 712 60 Grythyttan som 
personlig ersättare i styrelsen för Föreningen Hällefors Folkhögskola. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Nominera Katja Ollila (V), Hedgårdarna 4, 712 93 Hällefors som ordinarie 
ledamot och Clarence Werdin (V), Kyrkogatan 14, 712 60 Grythyttan som 
personlig ersättare i styrelsen för Föreningen Hällefors Folkhögskola. 
 
 
Exp till 
Valda 
Folkhögskolan 
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§ 11 Nomineringar till styrelsen intresseföreningen 
Bergslaget under förutsättning att erbjudan att 
nominera inkommer, dnr KS 24/00036 
 
Valberedningens förslag 
 
Sten Walegren (GL), Hantverksgatan 4 A, 712 60 Grythyttan. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Sten Walegren (GL), Hantverksgatan 4 A, 712 60 Grythyttan. 
 
 
Exp till 
Vald 
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§ 12 Nomineringar till revision intresseföreningen 
Bergslaget under förutsättning att erbjudan att 
nominera inkommer, dnr KS 24/00037 
 
Valberedningens förslag 
 
Kommunen avstår från att nominera. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunen avstår från att nominera. 
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§ 13 Nominering till styrelse, valberedning och revision i 
Småkom, dnr KS 24/00038 
 
Valberedningens förslag 
 
Hällefors kommun avstår från att nominera. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Hällefors kommun avstår från att nominera. 
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§ 14 Val av ledamot i Föreningen Folkets hus Hällefors, 
dnr KS 24/00027 
 
Valberedningens förslag 
 
Mattias Kjellberg (M), Gyltbovägen 3, 712 32 Hällefors 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Mattias Kjellberg (M), Gyltbovägen 3, 712 32 Hällefors 
 
 
Exp till 
Vald 
Folkets hus 
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§ 15 Medborgarförslag om Hurtigtorpets huvudbyggnad, 
dnr KS 24/00016 
 
Rubricerade medborgarförslag inkom till kommunförvaltningen 2024-01-31. 
 
Ordförande Per Karlsson (M) yrkar att medborgarförslaget ska remitteras till 
kommunstyrelsen vilket bifalls. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsen. 
 
 
Exp till 
Förslagsställaren + följebrev 
KS 
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§ 16 Medborgarförslag om badhusets öppettider, dnr KS 
24/00005 
 
Rubricerade medborgarförslag inkom till kommunförvaltningen 2024-01-08. 
 
Ordförande Per Karlsson (M) yrkar att medborgarförslaget ska remitteras till 
kommunstyrelsen vilket bifalls. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsen. 
 
 
Exp till 
Förslagsställaren + följebrev 
KS 
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§ 17 Medborgarförslag om belysning i området Violen, 
dnr KS 24/00004 
 
Rubricerade medborgarförslag inkom till kommunförvaltningen 2024-01-08. 
 
Ordförande Per Karlsson (M) yrkar att medborgarförslaget ska remitteras till 
kommunstyrelsen vilket bifalls. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Medborgarförslaget remitteras till kommunstyrelsen. 
 
 
Exp till 
Förslagsställaren + följebrev 
KS 
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§ 18 Håkan Bergströms (S) interpellation om avgiftsfritt 
bibliotek, dnr KS 23/00132 
 
Håkan Bergström (S) redogör för sin interpellation. Kommunfullmäktige tar 
emot interpellationen som kommer att besvaras och debatteras vid nästa 
sammanträde. 
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§ 19 Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2024, dnr KS 
23/00349 
 
Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-05-30 § 97. 
Sveriges kommuner och regioners cirkulär 23:40 budgetpropositionen för 
2024 samt höständringsbudgeten för 2023. 
Sveriges kommuner och regioners cirkulär 23:41 planeringsförutsättningar för 
åren 2023-2027. 
Förslag till kommunstyrelsens verksamhetsplan 2024 inkluderat budget 2024. 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsens förvaltning har arbetat med kommunstyrelsens 
verksamhetsplan för verksamhetsåret 2024 utifrån kommunfullmäktiges 
beslut gällande ”Strategisk planering för Hällefors kommun år 2024-2028 och 
budget för år 2024” samt de nya ekonomiska förutsättningar som gäller 
utifrån Sveriges kommuner och regioners (SKR:s) cirkulär. I planen ingår en 
beskrivning över kommunstyrelsens förvaltningsorganisation vad gäller 
uppdrag och verksamhet och ett förslag på drift och investeringsfördelning på 
budgetram som beslutats för kommunstyrelsen.  
 
Förvaltningen har erhållit förslag på verksamhetsmässiga resultatmål för 
verksamhetsåret 2024 utifrån kommunfullmäktiges fastställda 
verksamhetsmässiga inriktningsmål för mandatperioden. Till respektive 
resultatmål föreslås ett antal indikatorer då dessa är en viktig faktor för att 
kunna mäta måluppfyllelse i samband med del- och helårsbokslut. 
Förvaltningen kommer i efterhand att redovisa ett antal aktiviteter i en 
aktivitetsplan för att uppnå de uppsatta resultatmålen som också finns 
finanseriade inom drift- och investeringsbudgeten. 
 

Social konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till kommunstyrelsens 
verksamhetsplan för verksamhetsåret 2024. 
 
Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunstyrelsens förvaltning har inte gjort någon särskild analys utifrån 
detta perspektiv utan förvaltningen hänvisar till kommunstyrelsens 
verksamhetsplan för verksamhetsåret 2024. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Sammantaget befinner sig svensk ekonomi fortsatt i lågkonjunktur 2024 
enligt SKR. BNP ökar men endast svagt. Svensk ekonomi drabbas hårt av 
den pågående inflationsbekämpningen och BNP faller i år. Detta påverkar 
även kommunens ekonomi både vad gäller skatteunderlag och 
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kostnadsutvecklingen. Förvaltningen bedömer att detta är ett ekonomiskt 
svårt verksamhetsår såsom för många övriga kommuner i riket.  
 
Ramen för driftverksamheten för kommunstyrelsen är beslutat att vara  
522 029 tusentals kronor för år 2024. Förvaltningen kan konstatera att 
beslutad driftram inte räcker till för den verksamhet som kommer att 
bedrivas under kommande året. Förslaget till fördelning av driftramen per 
verksamhetsområde är anpassad utifrån det faktiska behovet. En utmaning 
som finns är de riktade generella bidrag som funnit tillfälligt under tre år 
inom äldreomsorgen och som nu försvinner för verksamhetsåret 2024. 
Socialstyrelsen har dock fattat ett beslut att kommunen har möjlighet att 
kunna föra över erhållna bidrag år 2023 till år 2024. 
 
Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen begär en tilläggsbudgetering 
avseende driftverksamheten år 2024 med 13 590 tusentals kronor, vilket 
innebär en driftram på 535 619 tusentals kronor. Tilläggsbudgeteringen 
som föreslås rekommenderar förvaltningen att den finansieras genom dels 
ökade generella statsbidrag som kommunen beräknas erhålla för 
verksamhetsåret 2024, dels att kommunens finansiella resultatmål 
resultatandel för år 2024 sänks från 2 procent till 0,25 procent. 
 
I samband med regeringens budgetproposition för 2024 tillförde staten mer 
generella statsbidrag till kommunen som gör att de ekonomiska 
förutsättningarna är något bättre än vad som var när den strategiska planen 
för år 2024-2028 antogs av kommunfullmäktige den 30 maj 2023. Enligt 
antagen budget fastställdes att kommunen skulle erhålla 543,0 miljoner 
kronor för verksamhetsåret 2024 och enligt de nya finansiella 
förutsättningarna räknar kommunen med att erhålla 547,1 miljoner kronor. 
 
Budgeterade investeringsbeloppet för kommunstyrelsen är beslutat att vara 
35 276 tusentals kronor för år 2024, inkluderat redan beslutade 
tilläggsbudgeteringen för investering i Hurtigtorpet med 7,2 miljoner 
kronor. Förvaltningen kan konstatera att beslutad investeringsram inte 
räcker till för de investeringar som planerats att genomföras under år 2024. 
Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen tilläggs budgeteras med 4 747 
tusentals kronor för att kunna följa den underhållsplan som finns för VA-
verksamheten samt för att kunna genomföra trafiksäkerhetsåtgärder på 
gång och cykelvägen mellan Hällefors och Grythyttan. Förvaltningen 
föreslår att tilläggsbudgeteringen för investeringar finansieras med 
nyupplåning på maximalt 6 miljoner kronor. 
 
Förvaltningen kommer att återkomma med två utredningsärenden vad 
gäller investeringar avseende dels underhåll av Pihlskolan, dels eventuellt 
nytt och vård och omsorgsboende i samverkan med Länsgården som ännu 
inte är klara och troligen kommer att kräva nyupplåning.  
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Förvaltningens förslag till beslut 
 

- Kommunstyrelsens verksamhetsplan för verksamhetsåret 2024 antas. 
 

- Kommunstyrelsens planeringsreserv budgeteras till 0,25 procent av 
skatter och generella bidrag år 2024. 

 
- Kommunförvaltningen får i uppdrag att informera och komplettera 

med förvaltningens aktivitetsplan för år 2024 i kommunstyrelsens 
verksamhetsplan år 2024. 
 

- Kommunstyrelsens tilläggsbudgeteras med 13 590 tusentals kronor 
avseende drift år 2024. 

 
- Finansförvaltningen tilläggsbudgeteras med 4 100 tusentals kronor 

avseende generellt statsbidrag för år 2024. 
 

- Kommunstyrelsen tilläggsbudgeteras med 4 747 tusentals kronor 
avseende investeringar år 2024. 

 
- Under år 2024 får nyupplåning ske med maximalt 6 miljoner kronor 

utifrån en investeringsnivå på 40 023 tusentals kronor och ett resultat 
på 1 368 tusentals kronor. 

 
- Finansiella resultatmålet resultatandel fastställs till 0,25 procent för 

verksamhetsåret 2024. 
 

- Finansiella resultatmålet nettokostnadsandel fastställs till 98,4 procent 
för verksamhetsåret 2024. 

 
- Finansiella resultatmålet självfinansieringsgrad utgår för 

verksamhetsåret 2024. 
 

- Finansiella resultatmålet amortering utgår för verksamhetsåret 2024. 
 

 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet föredrar ekonomichef Jessica 
Jansson. Förslaget innebär en utökning om 13 mkr som tas från resultatet 
genom en sänkning från 2 % till 0,25 % resultatandel. Det föreslås också en 
nyupplåning om 6 mkr, vilket innebär att många av beslutspunkterna måste 
antas av fullmäktige. 
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Lars-Göran Zetterlund (C), Susanne Grundström (S), Håkan Bergström (S), 
Katja Ollila (V) och Ulrika Jonsson (M) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag. 
 
Fredrik Dahlberg (SD) och Cecilia Albertsson (M) yttrar sig utan att yrka. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag vilket bifalls. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsens verksamhetsplan för verksamhetsåret 2024 antas. 

 
Kommunstyrelsens planeringsreserv budgeteras till 0,25 procent av skatter 
och generella bidrag år 2024. 

 
Kommunförvaltningen får i uppdrag att informera och komplettera med 
förvaltningens aktivitetsplan för år 2024 i kommunstyrelsens verksamhetsplan 
år 2024. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
 
Kommunstyrelsens tilläggsbudgeteras med 13 590 tusentals kronor avseende 
drift år 2024. 

 
Finansförvaltningen tilläggsbudgeteras med 4 100 tusentals kronor avseende 
generellt statsbidrag för år 2024. 

 
Kommunstyrelsen tilläggsbudgeteras med 4 747 tusentals kronor avseende 
investeringar år 2024. 

 
Under år 2024 får nyupplåning ske med maximalt 6 miljoner kronor utifrån en 
investeringsnivå på 40 023 tusentals kronor och ett resultat på 1 368 tusentals 
kronor. 

 
Finansiella resultatmålet resultatandel fastställs till 0,25 procent för 
verksamhetsåret 2024. 

 
Finansiella resultatmålet nettokostnadsandel fastställs till 98,4 procent för 
verksamhetsåret 2024. 

 
Finansiella resultatmålet självfinansieringsgrad utgår för verksamhetsåret 
2024. 

 
Finansiella resultatmålet amortering utgår för verksamhetsåret 2024. 
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--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet yrkar Cecilia Albertsson 
(M), Katja Ollila (V), Fredrik Dahlberg (SD), Lars-Göran Zetterlund (C) och 
Håkan Bergström (S) bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordförande Per Karlsson (M) ställer bifall mot avslag på kommunstyrelsens 
förslag vilket bifalls. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunstyrelsens tilläggsbudgeteras med 13 590 tusentals kronor avseende 
drift år 2024. 

 
Finansförvaltningen tilläggsbudgeteras med 4 100 tusentals kronor avseende 
generellt statsbidrag för år 2024. 

 
Kommunstyrelsen tilläggsbudgeteras med 4 747 tusentals kronor avseende 
investeringar år 2024. 

 
Under år 2024 får nyupplåning ske med maximalt 6 miljoner kronor utifrån en 
investeringsnivå på 40 023 tusentals kronor och ett resultat på 1 368 tusentals 
kronor. 

 
Finansiella resultatmålet resultatandel fastställs till 0,25 procent för 
verksamhetsåret 2024. 

 
Finansiella resultatmålet nettokostnadsandel fastställs till 98,4 procent för 
verksamhetsåret 2024. 

 
Finansiella resultatmålet självfinansieringsgrad utgår för verksamhetsåret 
2024. 

 
Finansiella resultatmålet amortering utgår för verksamhetsåret 2024. 
 
 
Exp till 
Jessica Jansson 
Veronica Svensson 
KS för kännedom 
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§ 20 Revidering av reglemente för krisledningsnämnden, 
dnr KS 23/00344 

Beslutsunderlag 
Reglemente för Krisledningsnämnden daterat 2023-11-03 

Ärendet 
Enligt Lag (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid 
extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap skall det finnas en 
nämnd för att fullgöra uppgifter under extraordinära händelser i fredstid 
(krisledningsnämnd). Enligt Överenskommelse för kommunernas 
krisberedskap 2023 mellan MSB och SKR står att kommunen ska ta fram ett 
reglemente för krisledningsnämnden. 
 
Reglementet ska revideras varje ny mandatperiod. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Krisledningsnämnden utbildas och övas genom Anslag 2:4 Krisberedskap. 
Anslag 2:4 är den ersättning som betalas ut av MSB för att stödja 
kommunerna i krisberedskapsarbetet.  

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Anta reviderat reglemente för Krisledningsnämnden. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar ordförande Cecilia 
Albertsson (M) kortfattat. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Anta reviderat reglemente för Krisledningsnämnden. 
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--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer ordförande Cecilia 
Albertsson (M) bifall mot avslag på allmänna utskottets förslag till beslut, 
vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige 

Anta reviderat reglemente för Krisledningsnämnden. 

--- 

Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag vilket bifalls. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Anta reviderat reglemente för Krisledningsnämnden. 

 
Exp till 
Nämndens ledamöter 
Martin Modig 
Veronica Svensson 
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§ 21 Reviderat styrdokument för Hällefors kommuns 
krisberedskap 2023–2026, dnr KS 23/00345 

Beslutsunderlag 
Reviderat styrdokument för Hällefors kommuns krisberedskap 2023–2026 
daterat till 2023-11-03. 

Ärendet 
Syftet med styrdokumentet är att beskriva det arbete och de åtgärder som ska 
ske under mandatperioden 2023–2026. En beskrivning av hur kommunen ska 
arbeta för att reducera eller ta bort risker och sårbarheter, samt att öka 
förmågan att bedriva samhällsviktig verksamhet i tillräcklig omfattning. 
Syftet är vidare att beskriva hur kommunen avser att fullgöra de åtaganden 
som beskrivs i Överenskommelse för kommunernas krisberedskap (mellan 
MSB och SKR) samt hur ersättningen ska användas. För varje mandatperiod 
ska en ny krisledningsplan tas fram i kommunen. Planen ska beskriva hur och 
vart kommunen ska organisera sig vid en kris eller extraordinär händelse, hur 
kommunen ska bedriva intern och extern kriskommunikation och hur man ska 
avsluta krisarbetet. Planen finns inte i styrdokumentet utan är ett separat 
dokument. 
 
Det geografiska områdesansvaret i Hällefors kommun är planerat att uppfyllas 
genom följande åtgärder under mandatperioden:  
- Övning och utbildning i krisledningsplanen i samverkan med aktuella 
kommunalförbund, nämnder och andra aktörer. 
- Insatser för att stärka samverkan mellan externa aktörer som bedriver 
samhällsviktig verksamhet 
- Insatser för att medvetandegöra individens eget ansvar vid kris  
 
Kommunens organisation vid extraordinära händelser utgör grunden för 
förmågan under höjd beredskap. Inom området höjd beredskap planeras 
följande åtgärder under 2023–2026:  
- Utbildning och scenarioövning för krisledningsnämnden avseende 
kommunens uppgifter vid höjd beredskap  
- Fortsatt lagerhållning av material i beredskapslager 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kris och beredskapsarbetet delfinansieras av myndigheten för samhällsskydd 
och beredskap med så kallade 2:4 anslag. Dock ska förtydligas att det finns 
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mera kostnader än anslag vilket gör att kris och beredskapsarbetet även 
finansieras via skattemedel.  
Användning av anslag 2:4 och skattemedel kommer under 2023–2026 att 
användas på följande sätt i Hällefors kommunen:  
- Finansiering av löner till personal vars uppdrag är att arbeta med kommunens 
krisberedskap  
- Planering och genomförande av utbildningsinsatser inom krisberedskap  
- Planering och genomförande av övningar inom krisberedskap  
- Samverkansåtgärder på kommun- och länsnivå, som redovisas särskilt.  
- Utvärdering av genomförda insatser  

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 

Anta reviderat styrdokument för Hällefors kommuns krisberedskap 2023–
2026. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar ordförande Cecilia 
Albertsson (M) kortfattat. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Anta reviderat styrdokument för Hällefors kommuns krisberedskap 2023–
2026. 

 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer ordförande Cecilia 
Albertsson (M) bifall mot avslag på allmänna utskottets förslag till beslut, 
vilket bifalls. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Anta reviderat styrdokument för Hällefors kommuns krisberedskap 2023–
2026. 

--- 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Sida 
30(69) 

Datum  
2024-02-13  

 
   
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag vilket bifalls. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Anta reviderat styrdokument för Hällefors kommuns krisberedskap 2023–
2026. 

 
Exp till 
Martin Modig 
Jessica Jansson 
Veronica Svensson 
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§ 22 Revidering av reglemente för myndighetsnämnden, 
dnr KS 24/00007 

Kommunstyrelsen har fått ett förslag på reglemente för myndighetsnämnden 
från myndighetsnämnden. Kommunstyrelsen ska bereda ärendet innan det 
behandlas av kommunfullmäktige. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yrkar Lars-Göran Zetterlund 
(C) följande förändringar i reglementet; att styrelsen ersätts med nämnden 
under § 14, § 19 och § 21, bildningschef ersätts med skolchef under § 21 samt 
att stycke två under § 17 istället formuleras ”Kallelsen ska på ett lämpligt sätt 
tillställas varje ledamot samt annan förtroendevald, som ska närvara vid 
sammanträdet senast 7 dagar före sammanträdesdagen.”. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) yrkar att reglemente för 
myndighetsnämnden antas med yrkade förändringar av Lars-Göran Zetterlund 
(C), vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige 

Reglemente för myndighetsnämnden antas med följande förändringar: 
styrelsen ersätts med nämnden under § 14, § 19 och § 21, bildningschef 
ersätts med skolchef under § 21 samt att stycke två under § 17 istället 
formuleras ”Kallelsen ska på ett lämpligt sätt tillställas varje ledamot samt 
annan förtroendevald, som ska närvara vid sammanträdet senast 7 dagar före 
sammanträdesdagen.”. 
 
--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag vilket bifalls. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Reglemente för myndighetsnämnden antas med följande förändringar: 
styrelsen ersätts med nämnden under § 14, § 19 och § 21, bildningschef 
ersätts med skolchef under § 21 samt att stycke två under § 17 istället 
formuleras ”Kallelsen ska på ett lämpligt sätt tillställas varje ledamot samt 
annan förtroendevald, som ska närvara vid sammanträdet senast 7 dagar före 
sammanträdesdagen”. 
 
Exp till 
MN 
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§ 23 Revidering av policy för flaggning i Hällefors 
kommun, dnr KS 23/00374 

Beslutsunderlag 
Flaggningspolicy för Hällefors kommun 
KS 2023-08-29 § 183, dnr KS 23/00227 

Ärendet 
I samband med kommunstyrelsens sammanträde 2023-08-29 väckte Susanne 
Grundström (S) ett ärende gällande revidering av kommunens 
flaggningspolicy. Kommunstyrelsen beslutade att presidiet tillsammans med 
förvaltningen skulle bereda ärendet vilket nu har gjorts. 
 
Presidiets förslag till revidering har förankrats bland de övriga partierna. 
 
Kommunen har i dagsläget officiella flaggstänger vid kommunkontoret och 
vid torget i Grythyttan. Därutöver finns flaggstänger vid vissa 
verksamhetslokaler, där det är verksamheterna själva som svarar för 
flaggning. Där kan också beslut om flaggning fattas utifrån 
verksamhetsspecifika behov eller händelser. 
 
Jämfört med tidigare policy har beslut om flaggning utöver fastställda 
flaggdagar flyttats från kommunstyrelsens ordförande till kommunstyrelsens 
presidium, som ska vara eniga om att flaggning ska ske vid dessa tillfällen. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen ser att flaggning är en symbolfråga som engagerar. 
Genom styrningen av hur och när kommunen flaggar på de officiella 
stängerna, visar kommunen som myndighet vilka händelser som är särskilt 
värda att uppmärksamma. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Förslaget innebär ingen generell utökning av antalet flaggningstillfällen 
och därför bedöms förslaget inte få några ekonomiska konsekvenser. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Förslaget till reviderad policy för flaggning antas. 
 
Ändringar införs i kommunstyrelsens delegeringsordning för att denna ska 
överensstämma med revideringen. 
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Ärende KS 23/00227 anses med detta avslutat. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet ställer ordförande Cecilia 
Albertsson (M) bifall mot avslag på allmänna utskottets förslag till beslut, 
vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Förslaget till reviderad policy för flaggning antas. 
 
Ändringar införs i kommunstyrelsens delegeringsordning för att denna ska 
överensstämma med revideringen. 
 
Ärende KS 23/00227 anses med detta avslutat. 

 
--- 
 
Madelene Jönsson (SD) meddelar att hon inte deltar i beslutet. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ändringar införs i kommunstyrelsens delegeringsordning för att denna ska 
överensstämma med revideringen. 
 
Ärende KS 23/00227 anses med detta avslutat. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Förslaget till reviderad policy för flaggning antas. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yrkar Fredrik Dahlberg (SD) 
avslag till kommunstyrelsens förslag. 
 
Wilhelm Tham (GL) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lars-Göran Zetterlund (C) yrkar att flaggning vid Pride ska ske. 
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Katja Ollila (V), Susanne Grundström (S), Cecilia Albertsson (M), Håkan 
Bergström (S), Allan Myrtenkvist (S) och Tobias Nygren (C) ansluter till 
Lars-Göran Zetterlunds (C) yrkande. 
 
Ordförande Per Karlsson (M) sammanfattar överläggningen och ställer sedan 
kommunstyrelsens förslag med Lars-Göran Zetterlunds (C) yrkande mot 
Fredrik Dahlbergs (SD) avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsens 
förslag med Lars-Göran Zetterlunds (C) yrkande vinner bifall. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Förslaget till reviderad policy för flaggning antas med skrivningen att 
flaggning ska ske vid Pride. 
 
 
Mot beslutet reserverar sig Fredrik Dahlberg, Gabriella Rönn Larsson, Samuel 
Eriksson och Casper Dahlberg, samtliga (SD). 
 
 
Exp till 
Mathias Brandt 
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§ 24 Revidering av bolagsordning för Hällefors Bostads 
AB, dnr KS 23/00375 

Beslutsunderlag 
Bolagsordning för Hällefors Bostads AB 

Ärendet 
Styrelsen i Hällefors Bostads AB (BoAB) har vänt sig till 
kommunförvaltningen för att väcka ett ärende gällande förändring i styrelsens 
sammansättning. 
 
I samband med den nya mandatperiodens val till styrelsen i Hällefors Bostads 
AB, uttrycktes från samtliga partier en ambition att styrelsen i bolaget inte 
skulle vara politiserad på samma sätt som tidigare. Både under tidigare 
mandatperioder och den innevarande har det också varit svårt att fylla 
platserna i styrelsen. 
 
Med anledning av detta finns från bolagets sida önskemål dels om att 
systemet med personliga suppleanter ska tas bort, dels att antalet suppleanter i 
styrelsen ska reduceras till fyra. Frågan regleras under § 8 i bolagsordningen:  
”Styrelsen skall bestå av fem ledamöter med fem personliga suppleanter.” 
Förvaltningens förslag till ny skrivning är: ”Styrelsen ska bestå av fem 
ledamöter med fyra suppleanter”.  

Social konsekvensanalys 
Ett minskat antal suppleanter i styrelsen riskerar att smalna av styrelsens 
bredd och olika gruppers representation. Då kommunförvaltningen kan 
konstatera att styrelsen de senaste åren bara i korta perioder varit fulltalig, 
bedöms detta i praktiken inte vara någon allvarlig invändning. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Då samtliga ledamöter och suppleanter sällan, för att inte säga aldrig, 
närvarar samtidigt bedöms inte förslaget få några ekonomiska 
konsekvenser. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Skrivningen om styrelsens sammansättning i bolagsordningens § 8 formuleras 
om till ”Styrelsen ska bestå av fem ledamöter med fyra suppleanter”.  
 
--- 
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Under allmänna utskottets behandling av ärendet ställer ordförande Cecilia 
Albertsson (M) bifall mot avslag på förvaltningens förslag till beslut, vilket 
bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Skrivningen om styrelsens sammansättning i bolagsordningens § 8 formuleras 
om till ”Styrelsen ska bestå av fem ledamöter med fyra suppleanter”.  
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer ordförande Cecilia 
Albertsson (M) bifall mot avslag på allmänna utskottets förslag till beslut, 
vilket bifalls. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Skrivningen om styrelsens sammansättning i bolagsordningens § 8 formuleras 
om till ”Styrelsen ska bestå av fem ledamöter med fyra suppleanter”. 

--- 

Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag vilket bifalls. 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Skrivningen om styrelsens sammansättning i bolagsordningens § 8 formuleras 
om till ”Styrelsen ska bestå av fem ledamöter med fyra suppleanter”. 

 
Exp till 
BoAB 
Mathias Brandt 
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§ 25 Avgift för övernattningar i kommunens lokaler,  
dnr KS 23/00322 

Beslutsunderlag 
Bilaga 1 Rutiner och regelverk för övernattningar i Hällefors kommuns lokaler 
Bilaga 2 Omvärldsspaning 

Ärendet 
Vi är många som välkomnar och ser positivt på att olika arrangemang 
genomförs i kommunen där erbjudande om övernattningar i kommunens 
lokaler är en del.  
 
En rutin för övernattningar, vilka lokaler som är lämpliga och en ansvars- och 
rollfördelning har saknats i kommunen. Behovet har förts fram av såväl 
Pihlskolan, Kultur och fritid och Hällefors ishockeyklubb (HIK). 
 
Kultur och fritid fick i uppdrag av tidigare kommunchef, att samordna arbetet 
med att ta fram rutiner och regelverk för övernattningar i kommunens lokaler. 
En omvärldsspaning om hur andra gör var starten på arbetet (bilaga 2) och vi 
kan konstatera att det ser olika ut i länets kommuner. I exempelvis 
Ljusnarsberg har man ingen erfarenhet alls av cuper men upplåter lokaler, i 
Askersund och Kumla kan man endast boka sporthallarna och i Lekeberg 
upplåter man inte kommunens lokaler för övernattningar. 
 
Ett välkomnande värdskap för besökande lag, ledare, domare och föräldrar för 
att exempelvis delta i cuper, som innebär övernattningar, är hela kommunens 
ansvar och tillför näringslivet och kommunen mycket positivt. Arbetet med att 
ta fram rutinerna (bilaga 1) har gjorts i samverkan mellan Kultur och fritid, 
skolan och lokalvården i kommunen, med stöd av fastighet. Avstämningar har 
också gjorts med HIK. 
 
Övernattningar innebär extra arbete i viss mån men också ökade kostnader i 
form av el, vatten, sophantering, ventilation och visst slitage på lokalerna. 
Arbetsgruppen som bestått av kultur- och fritidschef, skolchef och Pihlskolans 
rektor, föreslår därför att en avgift för övernattningarna bör tas ut. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Förslaget på avgift för övernattningar i kommunens lokaler föreslås till 
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500 kr/natt/lag. Ökade kostnader, extra arbete och slitage på lokalerna är 
svårt att budgetera, så omvärldsspaningen har fått vara riktvärden för 
avgift. I jämförelse så tar exempelvis Ljusnarsberg 400 kr/natt, i Örebro 
770 kr/natt för en sporthall. Kumla och Askersund tar ut enligt ordinarie 
timtaxa. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Avgift 500 kr/natt/lag för övernattning i kommunens utsedda lokaler antas. 
 
Avgiften börjar att gälla från och med 2024-03-01. 
 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar ordförande Lars-Göran 
Zetterlund (C). 

 
Håkan Bergström (S) ställer fråga om hyresavtal och påtalar skrivfel i 
underlag, vilket noteras och tas med till förvaltningen. 

 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 
 
 
Välfärdsutskottet föreslår kommunstyrelsen 
 
Avgift 500 kr/natt/lag för övernattning i kommunens utsedda lokaler antas. 
 
Avgiften börjar att gälla från och med 2024-03-01. 

--- 

Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer Susanne Grundström 
(S) fråga gällande vem pengarna tillfaller vilken besvaras av Lars-Göran 
Zetterlund (C) och kommunchef Veronica Svensson. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på 
välfärdsutskottets förslag vilket bifalls. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
 
Avgift 500 kr/natt/lag för övernattning i kommunens utsedda lokaler antas. 
 
Avgiften börjar att gälla från och med 2024-03-01. 
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--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag vilket bifalls. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Avgift 500 kr/natt/lag för övernattning i kommunens utsedda lokaler antas. 
 
Avgiften börjar att gälla från och med 2024-03-01. 
 
 
Exp till 
Kicki Johansson 
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§ 26 Förslag på avgiftshöjningar för bowlingspel i 
Hällefors bowlinghall, dnr KS 23/00231 

Beslutsunderlag 
Kultur- och Fritids/Bowlinghallens förslag på höjda avgifter för bowlingspel 
från 1 januari 2024 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-13 § 130 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-10-24 § 182 
Bilaga Nettokostnadsutveckling bowlinghallen daterad 2023-11-14 

Ärendet 
2023-10-24 återremitterade kommunfullmäktige förslaget på att höja avgifterna för 
bowlingspel i bowlinghallen till kommunstyrelsen för komplettering. Förvaltningen 
har tagit fram kompletterade uppgifter av nettokostnadsutvecklingen för 
bowlinghallen under de 10 senaste åren. Under pandemiåren 2020-2021 var 
bowlinghallen delvis stängd och helt stängd under stora delar av 2021. Bowlinghallen 
har i år, 2023, en budgeterad intäkt på 540 tkr (inkl. cafédelen) och för år 2024 kan en 
budgeterad intäkt på 650 tkr vara rimlig vid en höjning av avgifterna. Vid en höjning 
är uppskattningen att nettokostnaden för bowlinghallen kan minska med ca 100 tkr 
(med viss reservation eftersom beräkningarna är gjorda från och med 1 jan 2024 och 
januari och februari är vanligtvis bra intäktsmånader efter juluppehållet). 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Vid en höjning är uppskattningen att nettokostnaden för bowlinghallen kan 
minska med ca 100 tkr. 

Facklig samverkan 
Samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Anta förslaget på höjda avgifter i Bowlinghallen. 

 
Höjda avgifterna ska gälla från 1 mars 2024. 

 
--- 

 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar kultur- och fritidschef 
Kicki Johansson. 
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Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C), Madelene Jönsson (SD) och Cecilia 
Albertsson (M) yttrar sig. 
 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) tilläggsyrkar följande ”att med 
ovanstående anses återremissen besvarad”.  

 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

 
Ordförande Lars-Göran Zetterlund (C) ställer bifall mot avslag på sitt 
tilläggsyrkande, vilket bifalls. 

 
Välfärdsutskottet föreslår kommunstyrelsen 
 
Anta förslaget på höjda avgifter i Bowlinghallen. 

 
Höjda avgifterna ska gälla från 1 mars 2024. 
 
Med ovanstående anses återremissen besvarad. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yrkar Katja Ollila (V) att 
höjningen på ungdomskortet slopas. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om vad det innebär i 
inkomstbortfall, vilket delvis besvaras av kommunchef Veronica Svensson. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Margeurite Wase (C). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på 
välfärdsutskottets förslag till beslut men med Katja Ollilas (V) yrkade 
förändring, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Anta förslaget på höjda avgifter i Bowlinghallen, med förändringen att 
höjningen på ungdomskortet slopas. 

 
Höjda avgifterna ska gälla från 1 mars 2024. 

 
Med ovanstående anses återremissen besvarad. 

 
--- 
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Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet yrkar Katja Ollila (V), 
Allan Myrtenkvist (S) och Lars-Göran Zetterlund (C) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

 
Ordförande Per Karlsson (M) ställer bifall mot avslag på kommunstyrelsens 
förslag vilket bifalls. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Anta förslaget på höjda avgifter i Bowlinghallen, med förändringen att 
höjningen på ungdomskortet slopas. 

 
Höjda avgifterna ska gälla från 1 mars 2024. 

 
Med ovanstående anses återremissen besvarad. 
 
 
Exp till 
Kicki Johansson 
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§ 27 Yttrande över Cecilia Albertssons (M) motion om 
föreningsinformation, dnr KS 23/00168 

Informationsunderlag 
Motion från Cecilia Albertsson (M), inkom 2023-05-30 
Protokollsutdrag KF 2023-05-30 § 90 
Protokollsutdrag KS 2023-08-29 § 182 

Ärendet 
Kommunförvaltningen har fått i uppdrag att utreda hur kommunen kan 
möjliggöra föreningsinformation på kommunens hemsida/Facebooksida. 
Motionären har varit i dialog med föreningar där föreningslivet önskar att det 
fanns möjlighet att dela information av olika slag på kommunens 
hemsida/Facebook sida. Kan vara allt ifrån att föreningar behöver hjälp med 
volontärer till att sprida information, samt synliggöra när möten/evenemang 
går av stapeln. Föreningslivet är otroligt viktigt, och vi som kommun bör bistå 
och underlätta för dem när vi kan.  
 
Förvaltningen håller med om att föreningslivet är viktigt och förvaltningen 
lyssnar in och bemöter olika frågeställningar.  
 
Kommunen är ansvariga för det innehåll som publiceras på kommunens 
hemsida och Facebooksida och kan inte bjuda in externa aktörer som 
exempelvis föreningar till att informera om när de behöver hjälp med 
volontärer, sprida ”intern” information eller synliggöra olika möten.  
 
Kommunen ställer idag följande resurser till förfogande till föreningar som 
vill informera om evenemang i kommunens kanaler: 
• Kommunens digitala evenemangskalender på hellefors.se. Kommunal 

tjänsteperson är föreningarna behjälpliga med detta och riktar sig till 
offentliga evenemang, dock ej möteskallelser eller annan föreningsintern 
information.  

• Större evenemang publiceras i evenemangskalendern på bergslagen.se 
(Hällefors, Ljusnarsberg, Lindesberg och Nora kommuns gemensamma 
webbsida för besökare).  

• Samhällsbyggnad Bergslagen ger ut en kalender varje år där föreningar 
har möjlighet att ha med evenemang, den trycks i december och innehåll 
samordnas av kommunens kommunikatör. 

• I kommunens officiella Facebookkanal tipsas om en del evenemang och 
föreningars aktiviteter. Här ges även möjlighet för föreningar att 
presentera sig och sin verksamhet.  

 
Vid föreningsrådet den 14 mars informerades föreningarna om att de kan 
informera om evenemang och aktiviteter i kommunens kanaler. Kommunen 
erbjöd även föreningslivet hjälp genom att skapa en Facebooksida för det 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Sida 
44(69) 

Datum  
2024-02-13  

 
   
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

lokala föreningslivet, där de kan kommunicera med varandra och ha som ett 
forum för information om möten och söka volontärer.  
 
Frågan om en webbsida för utbyte om information mellan föreningar har 
diskuterats tidigare och ett kommunalt projekt genomfördes 2020 - 2021 och 
resulterade i att en webbsida för företag och föreningar byggdes upp, liknande 
den som motionären förespråkar. Ett antal företag och föreningar anslöt och 
tanken var att föreningar och företag själva skulle äga informationen och 
ansvara för innehåll. Efter projekttidens slut var sidan inte helt 
färdigutvecklad. Den innehöll en hel del tekniska brister, som kunde lösas, 
men även en del brister som påverkade säkerheten för kommunens IT-miljö 
upptäcktes. På grund av detta, i kombination med att ingen förening eller 
företag längre använde sidan, släcktes den ner cirka ett halvår efter 
projekttidens slut.  

 
Förvaltningen föreslår att det lokala föreningslivet använder sig av någon 
befintlig IT-lösning eller plattform, där människor redan finns och agerar och 
där bygga upp en förenings-sida. Förvaltningens skulle kunna vara 
föreningarna behjälpliga att skapa en Facebooksida tillsammans med 
föreningslivet om intresse för detta finns. Ansvaret för sidan och dess innehåll 
måste sedan ligga på de deltagande föreningarna, kommunen har inte resurser 
till administration och drift av en föreningssida.  
 
Förvaltningen föreslår att diskussioner angående behovet av detta förs vidare i 
föreningsrådet.  

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Att skapa en Facebooksida kostar ingenting, ska kommunen bistå 
föreningarna blir kostnaden nedlagt arbetstid. 

Facklig samverkan 
Samverkan sker innan ärendet behandlas i kommunstyrelsen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 
 
Kommunen bistår föreningarna och hjälper dem att skapa en 
föreningsgemensam Facebooksida för föreningslivet, där de kan lägga ut 
information de ha behov av. Ansvaret för den sidan och dess innehåll måste 
sedan ligga på de deltagande föreningarna.  
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Med ovanstående anses motionen besvarad. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar näringslivschef 
Camilla McQuire.  
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Kommunen bistår föreningarna och hjälper dem att skapa en 
föreningsgemensam Facebooksida för föreningslivet, där de kan lägga ut 
information de ha behov av. Ansvaret för den sidan och dess innehåll måste 
sedan ligga på de deltagande föreningarna.  
 
Med ovanstående anses motionen besvarad. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yttrar sig Madelene Jönsson 
(SD) utan att yrka. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på allmänna 
utskottets förslag vilket bifalls. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunen bistår föreningarna och hjälper dem att skapa en 
föreningsgemensam Facebooksida för föreningslivet, där de kan lägga ut 
information de ha behov av. Ansvaret för den sidan och dess innehåll måste 
sedan ligga på de deltagande föreningarna.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
 
Med ovanstående anses motionen besvarad. 
 
--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag vilket bifalls. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Med ovanstående anses motionen besvarad. 
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Exp till 
Cecilia Albertsson 
Camilla McQuire 
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§ 28 Yttrande över Cecilia Albertssons (M) med fleras 
motion om utdrag ur belastningsregistret, dnr KS 
22/00075 

Informationsunderlag 
Cecilia Albertssons (M) med fleras motion om utdrag ur belastningsregistret, 
daterad 2022-04-03 
KF 2022-04-05 § 67 
KS 2022-05-10 § 106  

Ärendet 
Cecilia Albertsson (M) med flera har lämnat in en motion om utdrag ur 
belastningsregistret. Motionärerna vill att Hällefors kommun omgående inför 
samma rutiner med utdrag ur belastningsregister som idag tillämpas enligt lag vid 
anställning av personal som ska arbeta med eller i anslutning till barn, till att 
inom kommunen också krävas vid anställning av personal som arbetar med eller i 
anslutning till andra utsatta personer, oavsett om det är barn, äldre, 
funktionshindrade eller personer som på annat sätt befinner sig i 
beroendeställning. Kommunstyrelsen beslutade 2022-05-10 § 106 om att 
remittera ärendet till förvaltningen för beredning. 
 
Utifrån lagstiftning har arbetsgivare rätt att begära registerkontroll av personer 
som ska arbeta med barn. På flera håll i landet har kraven på utökade 
bakgrundskontroll trappats upp i syfte att minska risken för att personer med 
kopplingar till kriminalitet anställs i kommunerna. Pilotprojekt har införts i 
exempelvis Botkyrka, Järfälla och Södertälje. Kommunal har protesterat mot 
införandet och JO inledde under 2022 en utredning om hur Södertälje har 
infört rutiner om bakgrundskontroller.  
 
Att genomföra bakgrundskontroller kan uppfattas som att inkräkta på 
individens integritet. Justitieombudsmannens utredning om utökningen av 
bakgrundskontroller väckte frågor om det är förenligt med grundlagens skydd 
mot i intrång i den personliga integriteten. Resultatet av utredningen har 
inväntats av många kommuner och även inför besvarandet av denna motion. I 
oktober 2023 slår Justitieombudsmannen fast att bakgrundskontrollerna inte 
är lagliga och riktar allvarlig kritik mot Södertälje kommun för att man utan 
stöd i lag har kontrollerat om kommunanställda gjort sig skyldiga till brott. 
 
Att införa bakgrundskontroller utan stöd i lag har visat sig svårt och känsligt 
och kräver att det genomförs på ett sätt som inte inkräktar på den personliga 
integriteten. SKR har den 3 november 2023 utifrån rådande rättsläge 
rekommenderat att registerkontroll inför anställning begränsas till de områden 
där lagstöd finns. Generella registerkontroller för alla arbetssökande och för 
alla befattningar i arbetsgivarens verksamhet innebär sannolikt en ökad risk 
att bedömas som otillåtna. 
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Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon ekonomisk 
konsekvensanalys. 

Facklig samverkan 
Information och samverkan har skett i fackliga samverkansgruppen. 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Motionen avslås med hänvisning till att det saknas stöd i lag att begära 
registerutdrag på det sätt som föreslås. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet föredrar HR-chef Ann 
Karlsson. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Motionen avslås med hänvisning till att det saknas stöd i lag att begära 
registerutdrag på det sätt som föreslås. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer ordförande Cecilia 
Albertsson (M) bifall mot avslag på allmänna utskottets förslag vilket bifalls. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
 
Motionen avslås med hänvisning till att det saknas stöd i lag att begära 
registerutdrag på det sätt som föreslås. 
 
--- 
 
Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag vilket bifalls. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen avslås med hänvisning till att det saknas stöd i lag att begära 
registerutdrag på det sätt som föreslås. 
 
 
Exp till 
Cecilia Albertsson 
Ann Karlsson 
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§ 29 Yttrande över Madelene Jönsson och Fredrik 
Dahlbergs (SD) motion om upphandling, dnr KS 
23/00088 

Informationsunderlag 
Madelene Jönssons och Fredrik Dahlbergs (SD) motion om upphandling 
inkom 2023-03-03 
KF 2023-04-11 § 45 
KS 2023-05-09 § 102 

Ärendet 
Madelene Jönsson och Fredrik Dahlberg (SD) har lämnat in en motion 
rörande upphandling. Motionärerna framför att upphandlingar bör ske inom 
kommunen när kompetensen/produkten finns på orten. De lyfter särskilt fram 
upphandling inom livsmedel. De vill att förvaltningen ska få i uppdrag att 
utreda en modell för att upphandla lokalt och vilken kompetens i 
respektive område kommunen har och vilka områden kommunen bör söka 
extern kompetens. Vidare vill de ge förvaltningen uppdraget att utreda ett 
kommunöverskridande samarbete i lokala upphandlingar och 
direktupphandlingar för att gemensamt få en starkare upphandlingskompetens 
och kontroll. Avslutningsvis vill de att en gemensam strategi sätts ifall det 
kommunövergripande samarbetet inte har den nödvändiga kompetens som 
krävs för dessa upphandlingar.  
 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-05-09 att skicka motionen till 
kommunförvaltningen för beredning. 
 
Annonserade upphandlingar inom exempelvis livsmedelsområdet sker idag 
kommunöverskridande, detta i länssamverkan, Örebro län. Kompetensen 
inom samarbetet i länssamverkan är hög. Här ingår sakkunniga för aktuell 
verksamhet som till exempel kostcheferna att säkerställa kommunens krav på 
produkterna och eventuella andra synpunkter inom deras ansvar. I övrigt ser 
förvaltningen att en framgångsfaktor torde vara att återskapa det nära 
samarbete inom KNÖL kommunerna som tidigare varit framgångsrikt, det 
skulle dock ha ekonomiska konsekvenser. 
 
Någon definition på begreppet lokala upphandlingar finns inte fastställt eller 
stöd för i LOU. Att begränsa sig till ett visst geografiskt område är därmed 
inte förenligt med lagstiftningen. 
 
Vid formen direktupphandling går det däremot att styra mot vilka tänkbara 
leverantörer kommunen riktar sig till. Konkurrensen skall dock alltid beaktas. 
Direktupphandlingar för göras upp till ett värde av 700 000 kronor sett över 
hela ramavtalsperioden, i regel fyra år, eller vid ett enstaka köp.  
 
Direktupphandlingar ses som verkställighet och respektive chef ansvarar för 
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dessa upphandlingar, men stöd finns att få från ekonomienheten. Inom 
fastighetsenheten sker lokal direktupphandling idag där så är möjligt och 
genomförbart. Inom livsmedelsområdet är det genomförbart på vissa 
produkter/segment. Dessa produkter ska då uteslutas att ingå i upphandlingen 
av livsmedel i länssamverkan. Kompetensen får anses finnas inom 
förvaltningen men tidsåtgången i uppdraget blir större. 
 
En särskild modell eller instruktion för lokal direktupphandling skulle kunna 

införas inom områden där ramavtal saknas. 
 
Social konsekvensanalys 

Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Kompetensen finns för att genomföra varuspecifika lokala 
direktupphandlingar inom livsmedelsområdet, men tidsåtgången blir större 
och administrativt fördyrande. Dessutom finansierar kommunen redan 
genom skatteväxling tjänster i Örebro kommun för arbetet med 
livsmedelsupphandlingar som leder till ramavtal.  

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 

Förvaltningens förslag till beslut 
 
Införa en särskild modell eller instruktion för lokal direktupphandling inom 
områden där ramavtal saknas och där direktupphandling är tillåtet. 
 
Med ovanstående anses motionen besvarad. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet redogör ordförande Cecilia 
Albertsson (M) för ärendet och upphandlare Michael Friman föredrar. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga kring en fördjupad förklaring av 
direktupphandling och lokal upphandling, vilket besvaras av upphandlare 
Michael Friman. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga om tjänster i Örebro kommun, vilket 
besvaras av upphandlare Michael Friman. 
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Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om upphandlingskompetensen i 
Örebro kommun gäller alla typer av upphandlingar, vilket besvaras av 
upphandlare Michael Friman. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om exempel på delar som inte ingår i den 
länsgemensamma upphandlingssamverkan, vilket besvaras av upphandlare 
Michael Friman. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga kring upphandling av leasingbilar, vilket 
besvaras av upphandlare Michael Friman. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) yttrar sig och ställer fråga om dialog inom 
KNÖL inom upphandlingsområdet, vilket besvaras av upphandlare Michael 
Friman. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om hur det bevakas vilka 
upphandlingar som skulle vara aktuella enligt föreslagen modell, vilket 
besvaras av upphandlare Michael Friman. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga om beslutsförslaget och om det stämmer 
att förvaltningen redan arbetar så i stor utsträckning men att skillnaden är att 
ta fram en modell eller instruktion för detta, vilket besvaras av upphandlare 
Michael Friman. 
 
Madelene Jönsson (SD) yttrar sig och ställer fråga om upphandling av vilt 
som exempelvis viltsvinskött, vilket delvis besvaras av upphandlare Michael 
Friman. 
 
Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om vi har strategidokument inom 
upphandling samt olika typer av miljödokument lokalt inom kommunen som 
styrning och stöd vid upphandlingar, vilket besvaras av upphandlare Michael 
Friman. 
 
Lars-Göran Zetterlund (C) ställer fråga om vi är styrda av Örebro kommuns 
dokument, vilket besvaras av upphandlare Michael Friman. 
 
Sten Walegren (GL) ställer fråga om summan för direktupphandling och 
tidsperioden för beloppet, vilket besvaras av Michael Friman. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga om förvaltningen tycker det är ett bra  
sätt att arbeta på där spetskompetensen finns i Örebro kommun, vilket 
besvaras av upphandlare Michael Friman. 
 
Susanne Grundström (S) ställer fråga om Karlskogas förändrade arbetssätt 
och vilken påverkan det får, vilket delvis besvaras av upphandlare Michael 
Friman. 
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Sten Walegren (GL) ställer fråga om tidsplan för när Örebro kommun är klara 
med att ta fram en ny upphandlingspolicy, vilket delvis besvaras av 
upphandlare Michael Friman. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Susanne Grundström (S), Håkan 
Bergström (S) och ordförande Cecilia Albertsson (M). 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Införa en särskild modell eller instruktion för lokal direktupphandling inom 
områden där ramavtal saknas och där direktupphandling är tillåtet. 
 
Med ovanstående anses motionen besvarad. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet yttrar sig Madelene Jönsson 
(SD) och yrkar att andra beslutsatsen ändras till följande; att första att-satsen 
ska anses bifallen och resten av motionen besvarad. 
 
Katja Ollila (V) ställer fråga om kring länssamverkan och hur mycket rådighet 
Hällefors kommun har över upphandlingarna, vilket delvis besvaras av 
ordförande Cecilia Albertsson (M). 
 
Lars-Göran Zetterlund (C) yttrar sig och yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag till beslut. 
 
Madelene Jönsson (SD) ställer fråga om möjlighet att göra tillägg i 
beslutsförslaget, vilket besvaras av nämnd- och utredningssekreterare Malin 
Bergkvist. 
 
Susanne Grundström (S) yttrar sig och yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag till beslut. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om förvaltningen kommer att 
arbeta för att hitta lokala lösningar där det är möjligt, vilket besvaras av 
upphandlare Michael Friman. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om viljan finns hos cheferna i 
verksamheterna att handla lokalt där det är möjligt, vilket besvaras av 
upphandlare Michael Friman. 
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Katja Ollila (V) ställer fråga om det saknas tydlighet och stöd från politiken 
för att handla lokalt, vilket besvaras av upphandlare Michael Friman. 
 
Katja Ollila (V) ställer fråga om utsläpp kan användas som en parameter vid 
upphandling, vilket delvis besvaras av upphandlare Michael Friman. 
 
Allan Myrtenkvist (S) ställer fråga kring vad det är som styr att kommunen 
ska ha ramavtal, vilket besvaras av upphandlare Michael Friman. 
 
Madelene Jönsson (SD) tilläggsyrkar följande; Att när det är ekonomiskt 
försvarbart ska det i första hand handlas i kommunen och i andra hand i 
närliggande områden. 
 
Under ärendets behandling yttrar sig Susanne Grundström (S), Sten Walegren 
(GL), Allan Myrtenkvist (S), ordförande Cecilia Albertsson (M), Lars-Göran 
Zetterlund (C), Madelene Jönsson (SD), Katja Ollila (V) och Christer Olken 
(S), många vid ett flertal tillfällen. 
 
Under ärendets behandling tillför nämnd- och utredningssekreterare Malin 
Bergkvist sakuppgifter. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) yrkar att mötet ajourneras 5 minuter, 
vilket bifalls. 
 
När förhandlingarna återupptas sammanfattar ordförande Cecilia Albertsson 
(M). Madelene Jönsson (SD) har yrkat på en förändring i allmänna utskottets 
andra beslutssats. Vidare finns ett tilläggsyrkande från Madelene Jönsson 
(SD), som behandlas sist. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer först allmänna utskottets förslag till 
beslut mot Madelene Jönssons (SD) förslag till beslut och finner att allmänna 
utskottets förslag till beslut bifalls. 
 
Avslutningsvis ställer ordförande Cecilia Albertsson (M) bifall mot avslag på 
Madelene Jönssons (SD) tilläggsyrkande och finner att det avslås. 

Kommunstyrelsens beslut 

Införa en särskild modell eller instruktion för lokal direktupphandling inom 
områden där ramavtal saknas och där direktupphandling är tillåtet. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Med ovanstående anses motionen besvarad. 
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Mot beslutet reserverar sig Madelene Jönsson (SD). 

--- 

Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet yrkar Fredrik Dahlberg 
(SD) att motionen ska bifallas. 

Katja Ollila (V) och Cecilia Albertsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Ordförande Per Karlsson (M) ställer kommunstyrelsens förslag mot Fredrik 
Dahlbergs (SD) yrkande och finner att kommunstyrelsens förslag vinner 
bifall. 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Med ovanstående anses motionen besvarad. 
 
 
Mot beslutet reserverar sig Fredrik Dahlberg, Gabriella Rönn Larsson, Samuel 
Eriksson och Casper Dahlberg, samtliga (SD). 
 
 
Exp till 
Madelene Jönsson 
Jessica Jansson 
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§ 30 Yttrande över Madelene Jönssons (SD) motion om 
bänkar i Hällefors tätort samt medborgarförslag - 
Placering av bänkar längs populära promenadstråk i 
Hällefors tätort, dnr KS 23/00148 och KS 22/00044 

Beslutsunderlag 
Madelene Jönssons (SD) motion om bänkar i Hällefors tätort, inkom 2023-05-
02 
KF 2023-05-30 § 88 
KS 2023-08-29 § 180 
Medborgarförslag – Placering av bänkar längst populära promenadstråk i 
Hällefors tätort, inkom 2022-02-25 
KF 2022-04-05 § 65 
KS 2022-05-10 § 103 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har skickat en motion och ett medborgarförslag till 
kommunförvaltningen för beredning. I såväl motionen som 
medborgarförslaget lyfts fram önskemål om att placera ut bänkar efter 
promenadstråk i Hällefors tätort. 
 
Kommunförvaltningen bedömer att förslagen är bra och kommer skapa ett 
mervärde för medborgare i Hällefors och öka möjligheten att promenera i våra 
samhällen. Bänkar för montering finns redan inköpt sedan tidigare. Montering 
av och placering av bänkar föreslås ske under 2024. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 
 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Parkbänkar finns i lager inom park, det som tillkommer är montering vilket 
beräknas kosta ca 4 000–5 000 kronor per bänk beroende på markens 
beskaffenhet. Kommunförvaltningen föreslår att fem bänkar monteras 
under 2024, en kostnad som ryms inom ordinarie budget för park. 
 
Facklig samverkan 
Information och samverkan sker innan ärendet behandlas i 
kommunstyrelsen. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
 
Inom ordinarie budget för park monteras fem bänkar under 2024. 
 
Madelene Jönssons motion om bänkar i Hällefors tätort anses bifallen med 
ovanstående. 
 
Medborgarförslag om placering av bänkar längs populära promenadstråk i 
Hällefors tätort anses bifallet med ovanstående. 
 
--- 
 
Under allmänna utskottets behandling av ärendet redogör ordförande Cecilia 
Albertsson (M). 
 
Susanne Grundström (S) yttrar sig och ställer fråga om populära 
promenadstråk, vilken lämnas obesvarad. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på förvaltningens 
förslag till beslut, vilket bifalls. 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 

Inom ordinarie budget för park monteras fem bänkar under 2024. 
 
Madelene Jönssons motion om bänkar i Hällefors tätort anses bifallen med 
ovanstående. 
 
Medborgarförslag om placering av bänkar längs populära promenadstråk i 
Hällefors tätort anses bifallet med ovanstående. 
 
--- 
 
Under kommunstyrelsens behandling av ärendet ställer Allan Myrtenkvist (S) 
fråga om populära promenadstråk, vilket delvis besvaras av kommunchef 
Veronica Svensson. 
 
Ordförande Cecilia Albertsson (M) ställer bifall mot avslag på allmänna 
utskottets förslag till beslut, vilket bifalls. 

Kommunstyrelsens beslut 

Inom ordinarie budget för park monteras fem bänkar under 2024. 
 
Medborgarförslag om placering av bänkar längs populära promenadstråk i 
Hällefors tätort anses bifallet med ovanstående. 
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Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

Madelene Jönssons motion om bänkar i Hällefors tätort anses bifallen med 
ovanstående. 

--- 

Under kommunfullmäktiges behandling av ärendet ställer ordförande Per 
Karlsson (M) bifall mot avslag på kommunstyrelsens förslag vilket bifalls. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Madelene Jönssons (SD) motion om bänkar i Hällefors tätort anses bifallen 
med ovanstående. 
 
 
Exp till 
Madelene Jönsson 
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§ 31 Information om nya avgiftsnivåer för maxtaxa 
förskola och fritidshem 2024, dnr KS 23/00369 

Informationsunderlag 
Förordningen (2001:160) om statsbidrag till kommuner som tillämpar 
maxtaxa inom förskolan och fritidshemmet 
Skollagen (2010:800) 
Beslut om avgiftsnivå för maxtaxa 2024, Skolverket 
Protokollsutdrag KF 2023-12-18 § 206 

Ärendet 
Skolverket fastställer årligen utifrån prisbasbelopp, statsbidrag i maxtaxan. Skolverket 
har beslutat att den högsta avgiftsgrundande inkomsten för maxtaxa 2024 ska vara  
56 250 kr per månad. Statsbidraget delas ut under förutsättning att kommunen följer 
villkoren i förordningen. 

 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-12-18 att avgifterna i Hällefors kommun justeras 
årligen utifrån Skolverkets beslut.  

 
De nya avgiftsnivåerna i Hällefors kommun gäller från och med 1 januari 
2024. 

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
De nya högsta avgiftsnivåerna gäller perioden 1 januari 2024 till den 31 december 
2024. Inkomsttaket (hushållets bruttoinkomst per månad) ökar från 54 830 kronor 
(2023) till 56 250 kronor år 2024.  
 
De nya avgiftsnivåerna innebär att kommunens avgiftsintäkter kommer att öka 
något. 
 
Beslutet innebär att den högsta avgiften per månad som hushåll kan 
debiteras för barn i förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg1 för 2024 
ska beräknas enligt följande: 
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1Med förskola eller fritidshem jämställs i denna förordning pedagogisk omsorg som erbjuds 
istället för förskola eller fritidshem samt omsorg som erbjuds enligt 25 kap. 5 § skollagen 
(2010:800) under tid då förskola eller fritidshem inte erbjuds. Se förordning (2011:678).   

 
--- 
 

Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
 
--- 
 
Med detta har kommunstyrelsen informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunfullmäktige. 

--- 

Med detta har kommunfullmäktige informerats och ärendet läggs till 
handlingarna. 
 
 
Exp till 
Tina Lanefjord 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Förskola  
Avgiftstak  Högsta avgift  
Barn 1  3 %  1 688 kr  
Barn 2  2 %  1 125 kr  
Barn 3  1 %  563 kr  
Fritidshem  
Avgiftstak  Högsta avgift  
Barn 1  2 %  1 125 kr  
Barn 2  1 %  563 kr  
Barn 3  1 %  563 kr  
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§ 32 Ärendehantering från slutenvården, dnr KS 
23/00217 

Informationsunderlag 
     Information ärendehantering från slutenvården 2023 

Ärendet 
Kommunerna ansvarar för att personer folkbokförda i aktuell kommun, eller där  
kommunen har beslutat om vistelse i en annan kommun, kan lämna sjukhuset när 
de bedöms som utskrivningsklara och är hemgångsklara samt att 
utskrivningsplanering har skett för nödvändiga insatser under den första tiden 
hemma utifrån patientens behov.  

 
343 ärenden har hanterats från slutenvården under året 2023 av kommunens 
koordinator och hemgångsplanerings team. Statistiken hämtad från Life Care kan 
ha en viss fördröjning från några dagar till en vecka vilket innebär att det kan 
finnas patienter som ännu inte redovisats som inneliggande på sjukhus när data  
inhämtades 2024-01-02. 

 
Riskbedömning har gjorts av medicinskt ansvariga i Norra länsdelen tillsammans 
med det medicinsk ledningsansvariga Lindesbergs lasarett kopplat till minskningen 
av vårdplatser på sjukhusen under semester och sommarperioden. Minskningen av 
vårdplatser innebär att fler svårt sjuka skickas ut till kommunerna för att frigöra 
platser på sjukhus, hälso- och sjukvården som bedrivs av kommunen fortgår dygnet 
runt men med reducerad personal.  

 
Det pågår ett arbete med att ta fram ett nytt Hemsjukvårdsavtal, Hälso och sjukvård 
i hemmet, ett betydande dokument som kommer att vara styrande för samarbetet 
och ansvarsfördelningen mellan kommun och region. Dokumentet har varit ute på 
två remissrundor och sammantaget har samtliga medicinskt ansvariga i länets 12 
kommuner varit mycket kritiska och lämnat många synpunkter. Under hösten 
påbörjas en politisk beredning och beslutsprocess. För att underlätta 
beslutsprocessen har politiker och högre tjänstepersoner som kommunchef, 
socialchef, äldreomsorgschef och ekonomichef bjudits in till en remisskonferens.  

Social konsekvensanalys 
En trygg och säker utskrivning från sjukhuset börjar redan vid inskrivning.  
Regionens omställning mot Nära vård har påverkat patientsäkerhetsarbetet. 
Fortfarande förekommer avvikelser i vårdkedjan som är direkt kopplade till en 
alltför snabb utskrivning som påverkar både patienter och kommunens 
sjuksköterskor dvs patientsäkerheten och sjuksköterskornas arbetsmiljö negativt. 
För att möta framtidens hälso- och sjukvård måste det finnas både legitimerad 
personal (sjuksköterskor, arbetsterapeuter) även utbildad omvårdnadspersonal i 
tillräcklig utsträckning för att bedriva en god och säker vård.  
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Vården som bedrivs i kommunen blir mer och mer avancerad vilket i sin tur inte 
bara drabbar sjuksköterskorna det förutsätter även att kompetensen finns hos 
baspersonalen. Arbetsterapeuter har fått täcka upp för Fysioterapeut när det handlar 
om att förskriva rullatorer, gånghjälpmedel och fysioterapeuter tillhör vanligtvis 
Regionens ansvar. När Regionen påtalar platsbrist eller brist på bemanning kan 
kommunen endast planera och omfördela med de resurser som finns för att kunna 
tillgodose patientsäkerheten på bästa sätt. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån detta 
perspektiv. 
 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Kommunens betalningsansvar beräknas på utskrivningsklara dagar efter det att den 
slutna vården har meddelat kommunen att patienten är utskrivningsklar. 
Betalningsansvaret inträder om det genomsnittliga antalet dagar i sluten vård efter 
utskrivningsklar överskrider tre kalenderdagar under en månad. Överskrids detta 
medelvärde utgår betalningsansvar retroaktivt på individnivå för alla patienter som 
vårdats mer än tre kalenderdagar som utskrivningsklar.  
 
Enligt Socialstyrelsen 1 § ska en kommun lämna ersättning till en Region för vård 
av en utskrivningsklar patient enligt 5 kap. 6 § lagen (2017:612) om samverkan vid 
utskrivning från slutenvården. En bra planering och ett optimalt samarbete i 
omsorgens vårdteam är en förutsättning för att minimera kostnaderna och därmed 
hålla den fastställda budgeten för betalningsansvar till slutenvården. Hällefors 
överskred gränsvärdet för betalningsansvar inom psykiatrisk vård i juni (3,3 
dagar/vårdtillfälle). Skälet var att en patient blev utskrivningsklar en dag men 
skrevs inte ut förrän flera dagar senare. Vid granskningen av ärendet framkom att 
aktuell avdelning inte fyllt i någon patientinformation och att planeringsunderlaget 
var bristfälligt ifyllt. Regionen uppfyllde därmed inte kravet på hemgångsklar och 
kunde därför inte fakturera Hällefors kommun. Under 2023 betalades ingen 
ersättning till regionen för utskrivningsklara patienter.  
 
Det belopp som en kommun under år 2024 ska lämna i ersättning till en region för 
vård av en utskrivningsklar patient från sluten hälso- och sjukvård fastställs till  
11 600 kronor för ett vårddygn.  
 

--- 
 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
 
--- 

Med detta har kommunstyrelsen informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunfullmäktige. 
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--- 

Med detta har kommunfullmäktige informerats och ärendet läggs till 
handlingarna. 
 
 
Exp till 
Ann-Louise Eriksson 
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§ 33 Behov av vård- och omsorgsboende, dnr KS 
23/00218 

Informationsunderlag 
Behov av vård- och omsorgsboende 2023 

 
Ärendet 
Under 2023 har 25 individer sökt och beviljats bifall enligt beslut om bistånd  
4 kap. 1 § Sol, vård och omsorgsboende.   
Av dessa individer har: 
- 22 individer har fått erbjudande om plats 
- 21 individer har flyttat in till kommunens vård- och omsorgsboende  
- 3 individer har vistats på korttidsboende i väntan på vård- och omsorgsboende 
- 12 individer har bott kvar i ordinärt boende med hemtjänst i väntan  
   på vård- och omsorgsboende 
- 1 individ har vistats på boende i annan kommun under 46 månader 
- 1 individ har tackat nej till erbjuden plats. 

 
Ej verkställda beslut enligt SoL  
Personer i behov av vård och omsorg har lagstadgad rätt att få den hjälp och det stöd 
de behöver från kommunen. Socialnämnden, eller motsvarande i en kommun, är 
skyldig att rapportera till Inspektionen för vård- och omsorg (IVO) om en beviljad 
insats inte verkställts inom tre månader. Rapporteringen sker efter varje kvartal.  

 
Nämnden ska fortsätta att rapportera ett ej verkställt beslut tills beslutet är verkställt 
eller avslutat av annan anledning, så kallad återrapportering.  

 
Under 2023 fanns inga beslut som inte verkställts inom tre månader att rapportera till 
IVO.   

Social konsekvensanalys 
För att tillgodose behovet av vård och omsorg behöver kommunen erbjuda vård- 
och omsorgsboende när behovet av hemtjänst blir för omfattande. Trenden från 
tidigare år om att hemtjänsttagare väljer att inte ansöka om särskilt boende upplevs 
inte ha minskat.  

Miljömässig konsekvensanalys 
Förvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån detta 
perspektiv. 
 
Ekonomisk konsekvensanalys 
Om kommunen inte verkställt besluten inom tre månader finns risk för 
sanktionsavgifter. Under året 2023 riskerade kommunen inga sanktionsavgifter. 
Insatsmixen är viktig och det är av stor vikt att alla professioner har förståelse och 
kan ta gemensamt ansvar i processen. 
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Kommunens riktlinje för hemtjänst är satt till 25 timmar/vecka, finns ett behov över 
det kan kommunen tillgodose det behovet med hjälp av vård och omsorgsboende. 
 
Insamlingsstatistik från IntraPhone 2024-01-04 visar att det är 8 individer som har 
över 100 tim hemtjänst i månaden, dvs ett snitt på minst 25 timmar/vecka. 

 
--- 
 
Cecilia Albertsson (M) ställer fråga om en placering, vilken besvaras av socialchef  
Daniel Åhnberg. 

 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
 
--- 
 
Med detta har kommunstyrelsen informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunfullmäktige. 
 
--- 
 
Med detta har kommunfullmäktige informerats och ärendet läggs till 
handlingarna. 
 
 
Exp till 
Ann-Louise Eriksson 
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§ 34 Information om Hällefors kommuns avgifter inom 
omsorgsverksamheten 2024, dnr KS 23/00371 

Informationsunderlag 
Hällefors kommuns avgifter inom omsorg 2024 

Ärendet 
Kommunförvaltningen har årligen justerat omsorgens taxor, se bilaga. Prisbasbeloppet 
höjdes 2024 till 57 300 kronor från 53 500 kronor som var 2023 års prisbasbelopp. 
Detta innebär en höjning på 9,14 % vilken är den största höjningen på 40 år i Sverige. 
Maxtaxan för hemtjänst och kommunernas taxor för omsorg indexuppräknas varje år 
relaterat prisbasbeloppet varför omsorgstaxorna i de flesta kommuner justeras upp 
nära 10 % 2024. Maximal avgift för 2024 är fastställd till 2575 kronor per månad 
(avser såväl hemtjänst som särskilt boende). Minimibelopp per månad år 2024 är 7 
062 kr för ensamstående äldre och 5 762 kr för sammanboende äldre.  

Social konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon social konsekvensanalys. 

Miljömässig konsekvensanalys 
Kommunförvaltningen har inte genomfört någon miljömässig 
konsekvensanalys. 

Ekonomisk konsekvensanalys 
Justeringen av kommunens omsorgstaxa gäller från första januari 2024 
vilket föreskrivs i författning. Prisjusteringen samt att denna sker första 
januari innebär att förvaltningen bedömer att avgiftsuttaget kommer att öka 
under 2024, viket är skäligt då kommunen generellt har ett lågt avgiftsuttag 
relaterat andra kommuner.  

Facklig samverkan 
Information och samverkan sker i kommuncentral samverkansgrupp. 

 
--- 
 
Under välfärdsutskottets behandling av ärendet föredrar socialchef Daniel Åhnberg. 

 
Med detta har välfärdsutskottet informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
 
--- 
 
Med detta har kommunstyrelsen informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunfullmäktige. 
 
--- 
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Med detta har kommunfullmäktige informerats och ärendet läggs till 
handlingarna. 
 
 
Exp till 
Daniel Åhnberg 
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§ 35 Återrapport från myndighetsnämnden, dnr KS 
24/00008 

Under myndighetsnämndens behandling av ärendet föredrar socialchef Daniel 
Åhnberg.  

Myndighetsnämndens beslut  

Med detta har myndighetsnämnden delgivits. Ärendet vidarebefordras till 
kommunstyrelsen för information. 
 
--- 
 
Med detta har kommunstyrelsen informerats och ärendet vidarebefordras till 
kommunfullmäktige. 
 
--- 
 
Med detta har kommunfullmäktige informerats och ärendet läggs till 
handlingarna. 
 
 
Exp till 
MN 
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§ 36 Delgivningsärenden 

A) Revisorerna i SBB: Granskning av delårsrapport för 
samhällsbyggnadsförbundet Bergslagen 
 
B) Länsstyrelsen Örebro län: Information om ny ledamot och ersättare för 
ledamot i kommunfullmäktige 
 
C) Lindesbergs kommun: Protokollsutdrag KF, samverkansavtal och 
reglemente för tekniska nämnden och bygg- och miljönämnden, 
inkallelseordning för gemensam nämnd, åtgärder för bygg- och 
miljönämndens ekonomi 

Med detta har kommunfullmäktige informerats och ärendet läggs till 
handlingarna. 
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